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BRMG.0012.69.2024/KSBiNW   
 

PROTOKÓŁ NR 05–05/2024 
 

Z piątego nadzwyczajnego posiedzenia Komisji Strategii, Budżetu i Nadzoru 
Właścicielskiego Rady Miasta Gdańska w IX Kadencji Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się 4 września 2024 roku, a rozpoczęło się o godz. 8:15 w Sali Seàna Lestera nr 
003 w Nowym Ratuszu w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

Uchwałą Nr V/82/24 Rady Miasta Gdańska z dnia 29 sierpnia 2024 r. zmieniającą 
uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
oraz stałych komisji Rady Miasta Gdańska i ustalenia zakresów ich działania oraz 
powołania ich składów osobowych radny Michał Hajduk został powołany do składu 
osobowego Komisji Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego. 
 

Na dziewięciu członków Komisji Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta 
Gdańska w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu, czyli było quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
Nieobecny radny Andrzej Skiba. 
Nieobecny radny Tomasz Rakowski. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji Strategii, Budżetu i Nadzoru 
Właścicielskiego RMG prowadzący obrady, otworzył 5 posiedzenie Komisji, stwierdził 
quorum, powitał zebranych i powiedział, że porządek obrad został 3 września br. drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wysokości opłat za 
pobyt i wyżywienie dziecka w żłobkach Gdańskiego Zespołu Żłobków oraz warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z ponoszenia opłat – druk nr 88. 

Przedstawia: Pani Renata Topór – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
 

2. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Uwag do porządku obrad nie było. Komisja przeszła do omawiania poszczególnych 
punktów.  

PUNKT – 1  

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wysokości opłat za 
pobyt i wyżywienie dziecka w żłobkach Gdańskiego Zespołu Żłobków oraz 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z ponoszenia opłat – druk nr 88. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z VI sesji Rady Miasta Gdańska z 4 
września 2024 r. – sprawa BRMG.0006.227.2024). 
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Pani Renata Topór – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji w imieniu wnioskodawcy 
przedstawiła projekt uchwały. 
Powiedziała: szanowni państwo radni, chciałabym przedstawić i zreferować projekt 
uchwały druku w sprawie wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w żłobkach 
Gdańskiego Zespołu Żłobków oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 
ponoszenia opłat. W związku z wejściem w życie ustawy aktywny rodzic, która od 1 
października umożliwia rodzicom składanie wniosków o dofinansowanie w kwocie 1500 
zł, my w tej uchwale chcemy podnieść odpłatność za dziecko, które nie jest 
niepełnosprawne do wysokości 1500 zł i w przypadku dziecka legitymującego się 
orzeczeniem o niepełnosprawności do wysokości kwoty 1900 zł. Ten program, który jest 
uruchomiony przez rząd on funkcjonuje w taki sposób, że beneficjentem tego świadczenia 
jest rodzic. To on musi złożyć wniosek o to świadczenie, jednak konstrukcja tej ustawy jest 
taka, można powiedzieć, wyjątkowa, gdyż te środki, o które rodzic wnioskuje otrzymuje 
żłobek, czyli samorząd tak naprawdę. Te pieniążki fizycznie nie trafiają do rodzica, czyli nie 
obciążają go. My w tej uchwale przedłużamy termin płatności. Co prawda rzeczywiście 
opłata za żłobek wzrasta, ale odraczamy termin płatności do takiego momentu, do 
którego już otrzymamy zwrot środków z ZUS-u, czyli dla rodzica to jest matematyczne 
zero. Czyli nie ponosi żadnych kosztów związanych z wejściem tego programu aktywny 
rodzic. W związku z tym proszę o pozytywne przyjęcie projektu tej uchwały, a jeśli są 
pytania to odpowiem.   

 

Przewodniczący Jan Perucki podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 
następnie otworzył dyskusję i zapytał: uchwała wchodzi w życie z dniem 1 października. 
Czyli rozumiem, że jeżeli chodzi o to wsparcie rządowe tego programu to wszystko od 
października, a nie od września.  
 
Pani Renata Topór – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Tak, od października. Dodam tylko panie przewodniczący, że jest to dochód w wysokości 
1 740 000 zł, które otrzymamy za 2 miesiące, bo to będzie za październik i za listopad, a 
za miesiąc grudzień otrzymamy w styczniu czyli w nowym roku. Czyli ten dochód to jest 
dochód za 2 miesiące czego się spodziewamy po wejściu w życie tego przepisu.  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Ma jakieś pytania?  
 
Radna Agnieszka Bartków – członek Komisji 
Opłata podlega zwrotowi części proponowanej od liczby roboczej. To kto komu zwraca w 
momencie, kiedy żłobek jest zamknięty? Samorząd państwu zwraca?  
 
Pani Renata Topór – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Proszę jeszcze raz powiedzieć.  
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Radna Agnieszka Bartków – członek Komisji 
Opłata podlega zwrotowi w części… 
 
Pani Renata Topór – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Ale to jest opłata za wyżywienie.  
 
Radna Agnieszka Bartków – członek Komisji 
Tylko?  
 
Pani Renata Topór – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Opłata za wyżywienie. W tym kontekście nic się nie zmienia. To jest koszt rodzica. Zawsze 
był i w przypadku, kiedy dziecko nie chodzi ona podlega zwrotowi i to jest ten zapis 
dotyczący wyżywienia.  
 
Radna Agnieszka Bartków – członek Komisji 
Tylko wyżywienia?  
 
Pani Renata Topór – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Tak. Tutaj mówimy o samym czesnym. Warto też powiedzieć, że Gdański Zespół Żłobków 
przez miesiąc wrzesień będzie przygotowywał dużą kampanię informacyjną do wszystkich 
rodziców, komunikat dotrze do każdego rodzica indywidualnie. Oczywiście uruchomiliśmy 
w każdym żłobku konkretne stanowisko techniczne z komputerem, gdzie jest też osoba, 
która będzie pomagała taki wniosek wypełnić, więc rodzice będą bardzo zaopiekowani.   
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 88. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta Gdańska wysłuchała 
informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Renatę Topór – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Edukacji, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
88. (Opinia nr 05-05/57-57/2024) 

PUNKT – 2 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Korespondencji na ten moment nie mamy żadnej nowej. Jeżeli chodzi o sprawy wolne to 
mam jedną wolną sprawę, Agnieszka Bartków dosłała jeszcze maila jeżeli chodzi o wnioski 
Komisji i czy ktoś z państwa będzie jeszcze jakieś wnioski składał? Proszę najpóźniej do 
jutra. Nie widzę innych wniosków, próśb o zabranie głosu, zamykam posiedzenie i widzimy 
się na sesji.  
 
 

Koniec posiedzenia -  godz. 8:30 
 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Strategii, Budżetu 

 i Nadzoru Właścicielskiego RMG 
 

/-/ Jan Perucki 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska 


